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tanker og id6er før et nytt r.otaryår

Årets motto fra RI President Jonathfi er Z en.l a Hand - Rekk ut en håncl. pJ ørrsker å
fokusere på Fattigdom, Helse, Lese, og skriveferdighet samt Rotary familien.
Det finnes intet sterkere middel n]ot fattigdom el]n utdaruielse og sult, fattigdon og
likegyldighet avler {br-rvilelse, er et par av RI presidentens budskap for Rotaryaret 2003_200,1.

Nå er ikke nødvendigvis sult og fattigdom et kjempeproblem i vår del av verden, og må
således sees på i intemasjonal sammenheng. Men for at et intemasjonalt Rotary engasjemeDt
skal være medngsfullt keves kunnskap. Ny kunnskap som kan danne gmnntag foi nye
ftemtidige prosjekter rcttet inn mot sult og faftigdom er noe også vi L:u;e ta t;k i.
Likegyldighet, helse og utdanning er derimot orffåder som er høyst relevante også innen vårt
lokalmitjø.
- Det at stadig flere har mer ern nok med seg og sitt er et økende samfunnsproblen langt

utover fremmøtestatistikten i Rotary.
Hclse er ikke lenger nor: som utelukkende forbindes med gamle og syke. Når både i,sisk
og mental helse blant barn og ungdom blir sentrale temaet- i samfunnsdebatten. er v1 da Då
letl \ ei:
Nolge er en råvareprodusent som leverer olje og fisk - hvorfor skal da brukc mve tro oc
kreller på utdanning og alt pratet om k-unnskapsbasefi næringsutvikling? Hadde det r,æi
mer moro å tatt steget rett ir1n i underholdningssamfututet med en gang.

Nænngslivet på Nedre Romerike er i utvikling. Flyplassen, Norges varemesse og drørnnen
om en næringspark på Kjeller er alle drivere for en spennende utvikling av det lokale
liæringsliv. Blir resultatet av dette noen flere hotellsenger, noen nye lagerbygninger, litt flere
skoler - og en masse trafikk, stygse bygningerr press på grøntområder og behov for
"ufaslært" arbeidsk.aft.
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Skedsmokorset ltar på fi år vokst fia å være lillebroren til Lillestrøm og Strømmen, tjl nå å
, være den mest befolkningsrike deien av konlmunen. Nesten halwarten av kommunens ,

y' imbrggcre bor nå i \'tu1 roraryonråde,,. Kan vi i Skedsmokorset RK bidra til å skape bo_ og \
/ olp\el(stmiijøer som bidr?!rlrl størrc fellesskapsfølelse, støre sosialt engasjement og som

samtidig vil være attraktivt for de som turderer å etablere kunnskapsbaserf næring i vårt
nærmi1jø.

En stor del av medlemsmassen i Skedsmokorset RK ha. vært med helt siden klubbens
pione11ld på 70-ta1le1_ 1 de senere år har klubben fokusert på å få inn nye medlenmer. Både

. )'ngrc og k\ i|| cr har \ æ-t .pesielt \ iklig lor l.ubben. Frlaringen med de .
I r ekrutenngsarbeidet h.f \ ær1 at omlag halvparten av de nye medlenutene son ras opp r

/klubbensluttcrilopeta\deloforsteårene.skedsmokonetRKharderfbrfiemdelesenfor
l hø]' gle romsnittsalder, for lå kvirurer og for å yrkesaktive medlemmer. Det erdog ikke noe
| ønske om å øke medlemstallet vesentlig, men vi ønsker oss noen flere aktive medlertner som' også kan bidra til større spreddng innen klassifikasjon og at kviuteandelen kan beg),Dne å

konlnle opp mot 10o%.



I mitt presidentår håper jeg at vi kan legge vekst på:

Rotar-y reprcsenterer et unikt tilbud i fbrm av nettverk, kunnskapsdeling og personlig
utvikling for menn og kvinner imen forskjellige yrker. For Skedsmokorset RK blir det
riklig å utvikle samarbeidet med det lokale næringsliv. Målsetningen med dette er todelt
dels øke kunnskapen om det loka1e næringsliv og dets utfordringer blandt rotananeme,
samt å søke nye medlemmer ilia det lokale nædngsliv. Hvis dette i tillegg kume være
per soner som representerer klassifikasjoner som i dag ikke er representert i klubben, ville
det selvfølgelig være ekstra hyggelig.
På slutten av nittitallet lanscrte Skedsmo Nord RK og Skedsmokorset RK er forslag ou elt--
plrl nr llLrsebiTder '\c:.ide ldeel om en par(
p. flJseD) oroel D c ogs r.1.rroerdel renKelle åv allemåIlvene I Torslaglll
kommunedelsplan for Skedsmokorset. Ingei av folslagene til omdisponering av

Husebyjordet ble vedtalt.
I samarbeid med Skedsmo Nord RK, Skedsmoko6et ve1 og Huseby gårds venner har vi i
1øpet av våren 2003 frenrmet et n),tt parkforslag ovenfor kommunen. Mye tyder på at det
vil være en bred oppslutning iblant befolkningen på Skedsnokorset for et parkanlegg I
lbrbindelse med Huseby gård. Rotaryklubbene på Skedsmokorset vil arbeide for at

irnbyggeme på Skedsnokorset j samarbeid med konmunen kan komme frem fil en

omforenet plan for en park på Skedsmokorset. Som en del av en slik plan vil vi i Rotary
også undersøke mulighetene for om entelte deler av aalegget vil kunne s1ø11es gjerlnorn

defiil egnede Rotary bidragsordninger. Hvis timingen stemmer vi1 dette også kunne være
ct utmerket lokalt 100-åm prosjekt for Rotaryklubbene på Skedsnokorset. Men dette
avhenger av hvonidt kotnmunell ser seg i stand til å støtte prosjektet, og at det tidsmessig

kan sammenfalle med Rotary's 100-års jubileum.
Skedsmokorset RK har nå endel relativt nye medlemmer. Fonnidling av klrnnskap om
Rotary er derfor viktig. Et virkemiddel i så måte er 3-minutter Rotary. Et annet er

infonnasjon om Rolarys intemasjonale organisasjon, prosjekter og hnansieringsordninger.
Rotary l]ar nå også utviklet et relativt omfattende Intemettilbud som det v1l være behov
for å '.n'larkeds{irre" ovenfor medlemmene.
Gjennom de prosesser som er blidt initiert på distriksplan, har Skedsmokorset RK
engasjefi seg iimen "prosjekt lntercity møter inn i klubbprogrammene". I samarbeid med
klubbene jnnenicr Område G arbeides det nå mcd konkrete planer for 3 Intercjo.rnøter i

løpet av rotaryarel.
Rotarys organisering på distriktsplan er under utvikling. Vi i Skedsmokorset RK vii søke å

utnytte de nye tilbudene som de te organisasjonsformen gir, samt å bidra med våre
erfaringer med denne organisasjonsmodellen.

Santidig er det viktig at vi forlsatt arbeider for å blir bedre kjent med hverandre. Det bet].r at

vi fofisatt må prioritere kiubbens indre liv. Ved å ha ei utviklet sosiait indre miljø og

interessante klubbmøter lbler jeg at alle medlemmene vil tnves.
.leg er derfor åpen for alle forslag og tiltak som kan sveise oss tlere sarllmen som klubb.

Næring i beYegelseMitt motto er:

Dette for å sette fokus på
endringer i det lokale næringsliv
å bidra til bevegelsene innen "den nære dng" (loka1miljøet) her på Skedsmokorset
at vi også jnnen Rotary be!egelsen kan henge iitt ny nænng.
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De enkelte komit€er'.

Det har so vanlig væn svært vanskelig å sette samnon de enkelte komiteer. Planleggmgen

begyrte vcd juletidcr og jeg har også hatt nuligheten til å trekke på det nye styret og eDkelte

av dc ø\'rige korniteledere i arbeidet med komitesammensetningen.
I-Iovedfokus ved komitesanrmensetringen har \'ært å få til et grunnlag {br aktive komit6er
uten at de enkelte konit6er blir for store til å kume avholde tradisjonelle komitemøter. Jeg

har valgt å søke å Iå til en kom jtesammenselning som både skal gi mulighet for engasjement

innenlbr de tre liovedkomiteer samt at komit€ene innenfor klubbtjenesten skal være

tilstrektelig bemannet for alle de gjøremål som er lødvcndige for at Skedsnokorset RK skal

frcmstå son,t en god rotarl'klubb. Seh'om vi tilhører en organisasjon hvor hjulet snurrer litt
fivert år anserjeg li(,5rvel kontilluitet i rotaryarbeidet som særdeles viktig. Derfor har jeg også

lbrsøkt å ha en person som kan sørge for kontinuitet i de fleste komjteer. Det hal derfor ikke
væft mulig å ta like mye hens),n til i hvilkcn komitå den enkelte har vært i tidligere.
I år har vi også en ny situasjon ved at det iEor ble åpnet for at de som oppfyller +85

årsregelen kan søke fritak for møteplikten. Et naturlig spørsmål ble da om dette også sk-uile ha

føringer for komitesarnmensetningen. Det har også ved tidlige års konitesammensetninger
komnct frem at enkelte av klubbens seniorer har sett det som en stor belastning å bidra iruren

enkelte av komit6ene. Etter en so[deringsrunde kom jeg frem ti] at det riktige ville være at

samtlige medlemmer Jbrdeles på komiteer samtidig som det åpnes for a1 enkeltmedlenlmer av

helsemessige grunner kan be seg fritatt lor komiteoppgaver.

Del blir enkelte endringer i antall komit6er konmende rotaryår. Kultur & idekomiteen og

Sosialkomiteen utgår og oppgavene disse komitdene hadde fordeles på relevante komit6er'

Iitemasjonal komit6.

Komitdcn vil som vanlig følge opp det jnternasjonale arbeidet i Rotary. Skedsmoko$et RK
bcgyllrer nå å få en dei nye medlemmer. Infomlasjolr om Rotarys intemasjonale organisasjon

o; drbe,d \ il Jerlo are noe t i bor 'okL., rc på.

\ri må også i år, så smått begyme å forberede en eventuell ny ungdomsutveksling eller skal

vi legge dette litt på vent til vi har et tilstrekkelig antall medlemmer som ønsker å engasjere

seg i ungdomsutveksling.
Vi har i mange år ailerede væfi engasjert i Latvia og om vi skal {brlsette å fokusere på derule

deler av verden bør vurderes i lorbindelse med ftemtidige prosjekler. For at et lntemaslonalt
Rotary engasjement skal være meningsfulit kreves kumskap. Ny kunnskap som kan danle
grunnlag for nye Iiemtidigc prosjekler rettet inn mot sult og fattigdom eI noe også vj kulme ta
tak r.
Vi skal fortsette våfr engasjement i Rotary Foundation. Det har de siste årene vært noe prat
innen klubben om mulighetene for å kunne aktivt benytte oss av Rotary sine støtteordninger i
forbindelse med lokale prosjekter. Hvis vi får konrmunen til å gå videle med forslaget til park
på Husebyjordet, vil det også kulxre være en mulighet for å søke støtte DDF til deler av et

slikt prosjekt.

Samfunnskomlteen.

Det arbeidet som komiteeD har gjort de siste å{ene vi1 danne et godt grulrnlag for å,rets komite.

Fokus på bo- og oppvekstvilkår- lbr barn og unge bør forlsette. Samtidig må vi også foftsatt ha

fokus på den lokale samirnnsutviklingen i vårt område. Klubben har vær1 opplatl av temaer

som ungdomskrininalitet og oppvekstmiljø. Dcttc håperjeg at vil kunne vidercføres. Et nulig



utgangspunkt for dette viktige arbejdet vil krmae være å se på hvordan en park i forbiDdelse
mcd Huseby gård vi1 kunne være ot positivt bidrag til både oppvekstvilkår og lokal
sanfunnsutvikling generelt.

Et annet område kan være å se på spørsmål knytet opp mot næringspolitikken r reglonen.
Logistikk høres jo fint ut men, er en stor vekst innen lage$ygg og transpollvirksomhet greit.
Innen Kjelleronrådet fokuseres det på å kunne trekke til oss kunnskapsbasefi
næringsvirkson-rhet men hva har kommunen å tilby bedriller som vurderer å etcblere seg i
dette område.

Det er i de senere år tatt initiativ Jbr enkelte lag og foreninger på Skedsmokorset for å firure
Aem d1 samarbeidsformer som vil kunne stlrke mulighetene for utvikling av et mer aktivt
kulturliv på Skedsmokorset. En viktig forutsetning for ulviklingen av et akti\''t kullul og
forenirgsliv er tilgang på lokaler, penger og ildsjeler. Vi i Rotary har vel hverken lokaler,
store nenger penger eller et stofl utvalgt ledige ildsjeler å by på. Men kanskje vi ka,'1 bidra
med å Iå ting igang, se en helhet utover alle sæ nteressene, og - også idag bruker \ i ca

halvpa en av vful buds.jett lokalt i forbilldelse med våre klubbmøter og inteme
alTangementcr. Så spørsmå]et bir: bør vi i s1øne grad søke å bidra ti1 å iå utviklet egnede
lokaler for kultul og fritidsaktiviteter her på Skedsmokorsel og vil Rotary kume ta en roile i
fonn av pådriver og ideskaper i dette arbiedet.

Organisering på distriktsplan er under utvikling. Vi i Skedsmokorset RK vil søke å utnlttc de

nye tilbudene som denne organisasjonsformen gir, samt å bidra med våre erfaringer rned

denne organisasj onsmodellen.

Yrkeskomit6en.

Vi bør søke å videreutvikle samarbeidet med de1 lokale næringsliv ved å søke å arrangere
"tenanøter" hvor sentlalc pe.soner fra det lokale næringsliv inviteres til å delta på møte
enten som innleder eller som debattanter-

Det dukker stadig opp nye yrker og tradisjonelle yrker er i endring. Dette konrmer også

tydelig frem når vi ser på listen over klassifikasjoner innen Rotary hcr er det mange nye
yrker som ikke er med på listen, samtidig som enkelte klassifikasjoner kan virke en smule
foreldet. Det hadde væIt lint om vi gjennom Rotary kunne 1å irnsikt i hva man arbeider med
og hvilken kompetanse som kreves ifiren forskjeliige lrker - eller l]vordan er en typisk dag
påjobben?
Næringsutviklingsstrategien for Nedre Romerike vektlegger visstnok en satsning på
kunnskapsbasert nzering samt logistikk. Beq.r dette det nye høgskolesenteret på Kjeller samt
en betydelig utvidelse av lager og transpofi sektoren eller kan det være noe mere?

Organisering på distriktsplan er under utvikling. Vi i Skedsmokorset RK vil søke å utnltte de

nye tilbudene som denne organisas.jonsfomen gir, samt å bidra med våre erfaringer med
denne organisasjonsmodellen. Et eksempel er al det på distrildspian er etablefi en kontakt med
organisasjonen Ungt Enbeprenørskap er dette noe vi i Skedsmokorset RK ønsker å

engasjere oss l.
I tillegg har vi Rotarys fanesaker: etikk og moral i )Tkeslivet.



I(lubbUe]]esiekomrteen

KlubbtjeDestekomiteen ønskerjeg skal være et talerør lbr de komiteene sorn ikkc er
representert i klubbens styrc. Det er vjktig at også disse komiieene aktivt dcltar i klubbens
d ft.

Programkolnlteen

Gode tnøteprogrammer q nødvendig for at medlemmene skal tdvcs på møtene. Jeg ønsker å

fokusere på følgende i våre programmer:
Foredrag, med fokus på etikk og mora1, samt viktige samfuimsspørsmål
Vårt lokalsamftrnn, og vårt 1oka1e engasjcment knyttet opp mot bo og oppvekstvilkår og

mulighetene for å etablcre cli park i forbindelse med aktivitetstilbudet rundt Huseby.

Intercitymøter i samarbeid med de andre klubbcne iIrren områdc G planlegges inn i
progralnmer-
Yrkesforedrag. Det drrkker stadig opp nye yrker og lradisjone]le yrker er i endring
Næringsutviklingsstrategien for Nedrc Romerike vektlegger visstnok erl satsning på

krnnskapsbasefi næring sant logistikk hva nå dette beqt i praksis

Vi bø1 søke å videreutvikle samarbeidet med del lokale næringsliv ved å søke å arangere
"temamøter" fivor sentrale personer fia del lokale næringsliv inviteres til å dclta på møte

eliten som innleder eller som debattant.
3 minutter Rotary bør pianlegges inn på møter hvor dette l'aller naturlig i Ibrhold ti1
programmel forøvrig
Organiseringen på distriktsplan er under utvikling hva mener Skedsmokomet RK om
detie?
Sedvanlig roiarystofffra komit6ene, dog med fokus på et av emnene nevrlt ovenfori
k?u]skje ned en liten vn?
Tradisjonelle sosiale møter og an-angementer.

Utflukter med kulturell og / eller sosial profi1.

Allc rnøter skal være opplysende, ogjeg øisker og at hYert medlem skal føle at de går glipp
av noe ved ikke å delta på møtene.

Økonomikomit6en.

Kolnit6en vil ha de samme oppgaver som tidligere og vil som vanlig bli ledet av klubbens
kasserer. Kofritiel har ansvaret for å følge opp økonomjen inklusive vare økononiske
foryliktelser ovenfor RL' distrikret, ?m?mgere Lrllodninger etter behov samt å \'Lude.e om det
er sider ved klubbens økonomiske disposis.joner som bø endres i fremtiden.
Kon'itdcn bør også være åpen for etter nærmere avtale med Presidenten å kunne ta på seg

ansvarct for å araangere enkelte av klubbmøtene som kan medfure behov lbI prelltiering ellel
andre former for økonomiske utlegg.

lnformasj oDskorniteen.

Komitåens oppgaver blir som tidligere hovedsakelig kr)'ttet opp mot utarbeidelse og

distribusjon av ukebrev. I år vil vi forsøke oss med en litenjustering av ukebrevene. Det vil
åpnes opp for korte "leserinnlegg" fia klubbens medlen'imer saml at presidenten har fått silt
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egen spalte lned mulighet ti1 å gi infonnasjon direkte i ukebrevet - og på den måten søke å
redusele tiden som ofte går med til rotaryinfomasjon på klubbmøtene.
Iitemettoppdatering foretas av en egen koordinator.

Kameratskapskomit6en.

Komit6en skal ha koordinedngsansvaret for klargjøringen og opprydding ifm våre regulære
mø1er, samt være ansvarlig lor våre he faste faste arangementer, Jordbæmøte, Ost og
Rødvin (årsfest), Torskeaften og presidentskifte.
På noen enkelte klubbmøter vil det være ønskelig med litt mere ser-vering enn kaffe og kjeks.
Kaneratskapskomitåen vil ved slike anledninger bistå nred nødvendige innkjøp og
organisering av servedngen.

Medlems- og klassifi kas jonskomit6en

Efarjng viser at ca. 50o% av nye medlen'mer melder seg ut av klubben igjen inaen 2 år.

Samtidig mister vi medlemmer pga. flytting ,sykdom og dødsfail. Vi må også ta høyde for
eventLrelle pemisjoner osr'., og må derfor ha kontinuerlig fbkus på medlemsvekst og ven'ing
av nye medlemmer.
Jeg har derfor i år som målsetting at vi lår ca. 5 nye medlemmer i klubben.

Med dette som utgangspunkt serjeg frem til ct jntercssant og engasjerende Rotaryår

Torbjøm Faller
President 2003-2004.
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